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částky, co bude muset zaplatit obec, tvoří generální oprava 
dešťové kanalizace, která je v havarijním stavu. Obec bude 
její oprava stát 14 890 979 Kč je to asi o 4 mil více, než 
se předpokládalo. Z tohoto důvodu bude potřeba udělat 
škrty v naplánovaném rozpočtu, neboť tato stavba se musí 
dokončit jako celek. Ze strany Olomouckého kraje i ze 
strany obce bude snaha dobu výstavby maximálně zkrátit. 
Vzhledem k tomu, že doba výstavby byla stanovena na 
210 dnů, měly by být stavební práce ukončeny někdy 
koncem února. Uvidíme, jaký bude průběh zimy a jak se 
harmonogram výstavby podaří naplnit.

 Druhé výběrové řízení se týkalo nových chodníků, 
parkovacích zálivů pro automobily a autobusy v úseku 
od barokního kříže po vjezd do ZD Unčovice. Vítězem 
výběrového řízení se stala opět společnost SWIETELSKY, 
s. r. o. za celkovou cenu 2 401 850 Kč. Na tuto investiční 
akci obec získala dotaci ve výši 90 % z uznatelných 
nákladů.

 V souvislosti s touto velikou stavbou, která na určitý 
čas ovlivní komfort bydlení v části Zábraň, bych Vás 
chtěl požádat o trpělivost. K jednotlivým domům bude 
zajištěn přístup pomocí lávek. S příjezdem automobilů  
k nemovitostem to už bude horší a nějaký čas bude nutné 
parkovat na okolních komunikacích. Výsledek však bude 
určitě stát za to a zlepší kvalitu bydlení v této části obce.

Příjemné letní dny přeje 
Jarek Sívek

Vážení spoluobčané,

 v pátek dne 15. 06. od 17 hodin se někteří z nás potkali 
u  „krále příkazských Sečí – památného dubu“, kde jsme 
společně oficiálně zahájili provoz nově zbudovaného 
workoutového hřiště a sestavy cvičících strojů. Obě hřiště 
jsou v provozu už asi měsíc a jejich využití a návštěvnost 
je příjemným překvapením. Navštěvují je zástupci všech 
generací. Na své si přijdou příznivci „opičí dráhy“, jak 
někteří workoutovou sestavu nazývají, ale též zájemci na 
protažení zatuhlých svalů a kloubů na cvičících strojích. 

 Sedělo se nám tam při dobrém vínku, jež pro 
návštěvníky připravila a rozlévala paní Hana Bartoňková, 
moc příjemně. Obecní zaměstnanci posekali trávník  
a připravili pro nás posezení. Jožka Směšný, správce naší 
kaple, obstaral úpravu květin a trávníku okolo tohoto 
architektonického skvostu naší obce. Na červené a žluté  
růže, vysázené před 3 lety, pnoucí se po kovové konstrukci, 
byl proti bílé fasádě kaple moc pěkný pohled. Několik 
z nás zavzpomínalo na to, jak se prostor okolo kaple za 
poslední léta změnil. Po vykácení lesního porostu vznikla 
mezi ní a asfaltovým hřištěm jakási otevřená prostora, kte- 
rá přímo vybízí ke sportovnímu a volnočasovému využití.

 V dalším období nás ještě čeká vybudování přírodních 
chodníků a také příjezdové komunikace do zahrady domu 
č. p. 20, který obec nedávno zakoupila. Část zahrady této 
nemovitosti bude v budoucnu využívána jako zázemí 
obce pro skladování různých materiálů, které jsou nyní za 
obecním úřadem či na školním dvoře. 

 V měsíci červnu proběhla 2 výběrová řízení, která 
významně ovlivní život některých obyvatel naší obce po 
dobu delší než půl roku. Po mnoha desetiletích povídání 
ve smyslu „bylo by to potřeba“, byl učiněn zásadní krok 
pro opravu části komunikace III/03549 v délce skoro  
1 km. Jedná se o úsek od bývalé sladovny až po vjezd 
do areálu ZD Unčovice. První výběrové řízení proběhlo 
na opravu komunikace v šířce 6 m, parkovacích zálivů, 
některých chodníků a zeleně. Vítězem výběrového řízení 
se stala společnost SWIETELSKY, s. r. o. za celkovou 
cenu 40 647 876 Kč. Olomoucký kraj zaplatí 20 045 629 
Kč, obec 20 602 246 Kč. Poměrně velkou položku z této 

www.prikazy.cz



- 2 -

Jak chutnáš, lásko?

Jiří Vinkler

Tisíce chutí musíš mít
a já ještě neznám ani jednu.
Dej mi je ochutnat,
 dej mi všechny chutě,
všechny, které máš.
 Já přece miluji tě!
Chutnáš jako moře slané,
či jak od maminky buchty nadívané?
Chutnáš jak hořké mandle
  s vůní cyankali,
či jako třešnička tvých rtů,
  co na jazyku pálí?
Jakou máš ještě chuť?
 Ještě je neznám. Tak je vzbuď.
Je to snad máta peprná
 s medem promísená?
Dej mi už ochutnat,
 Jak chutná žena.
Chci poznat všechny tvoje chutě.
Tak dej mi ochutnat.
   Já miluji tě!

- úbytek dětí ve škole i v mateřské škole. Někteří rodiče z Příkaz 
i z Hynkova přehlásili své děti na jiné školy, což může mít  
v budoucnu vliv na zaměstnanost ve škole, obecní rozpočet, 
ale především na vztahy, které mezi dětmi ve škole vznikají  
a promítají se do dalšího života v obci.
- nekomunikace s některými rodiči, kteří si pak stěžují na obci – 
viz stížnost rodičů ze dne 26. 07. 2017
- obtížná komunikace se zřizovatelem - asi rok a půl byl 
kontaktní osobou se školou jeden z členů rady, ale situace se 
nikterak nezlepšila
- propuštění paní učitelky Miroslavy Vacové rok před odchodem 
do důchodu, naprosto necitlivě, bez předchozí komunikace s ní 
- mohlo být řešeno mnoha jinými způsoby
- nedostatečná spolupráce se spádovou školou v Nákle
- zpráva České školní inspekce - zdaleka není vše tak bez 
nedostatků a pochybení, jak prezentovali rodiče na zastupitelstvu 
- je přístupná na stránkách ČŠI
- doporučení ČŠI výběrové řízení vyhlásit
- doporučení Olomouckého kraje - odboru školství výbě- 
rové řízení vyhlásit 

Průběh výběrového řízení:
Za školu se jej zúčastnili paní učitelka Olga Petrovská a paní 
Martina Malínková - za školskou radu, za obec zastupitel pan 
Karel Johannes a starosta Jaroslav Sívek, dále byla přítomna 
paní ředitelka ze školy v Horce nad Moravou, zástupkyně 
krajského úřadu a zástupce české školní inspekce. Poradní 
hlas měla přítomná paní psycholožka, která před samotným 
konkurzem provedla u obou kandidátek psychologické 
posouzení předpokladů pro výkon funkce ředitelky. Výsledky 
tohoto posouzení byly výběrové komisi předneseny vždy až po 
pohovoru s uchazečkou na tuto pozici a velmi přesně popisovaly 
předpoklady pro výkon funkce ředitelky. 
 Ani jedna z kandidátek nebyla výběrovou komisí shledána 
jako vyhovující pro tuto pozici. Ani jedna nebyla výběrovou 
komisí doporučena na pracovní místo ředitelky naší školy.
 Petice za zachování současné paní ředitelky ve funkci 
vyjadřuje svobodný názor občanů na popisovanou problematiku, 
byť s největší pravděpodobností, velmi jednostranně 
informované. Rada obce Příkazy jedná v souladu se zákonem 
a má zájem na tom, aby naše škola byla co nejvíce naplněná 
dětmi a poskytovala svým žákům co nejlepší vzdělání. 
Dnešní doba je složitá, rodiče chtějí svým dětem dopřát co 
nejlepší vzdělání a k tomu odpovídající zázemí. Skoro každý 
má automobil a může svého potomka bez problémů zavézt 
na jinou školu v případě, že nebude s naší školou spokojen. 
Proto je velmi důležité, aby naše škola měla co nejlepší jméno  
a poskytla svým žákům co nejlepší možnosti pro jejich znalostní  
a duchovní růst.
 Ve výběrovém řízení na obsazení místa ředitele/ky 
naší školy Rada obce při výběru z uchazečů zvažovala 
mnoho aspektů, včetně petice občanů ze dne 14. 05. 2018. 
Členové obecní rady nakonec všemi 5 hlasy rozhodli ředitele  
z těchto uchazečů nejmenovat a vyhlásit nové výběrové řízení.
 Od 01. 08. 2018 bude místo ředitele vzešlého z výbě- 
rového řízení jmenován zástupce statutárního orgánu. Zahájení 
nového školního roku bude plně zabezpečeno ve spolupráci  
s Odborem školství Krajského úřadu Olomouc, Českou školní 
inspekcí a zřizovatelem.

Členové rady obce Příkazy 

Vyjádření rady obce Příkazy k vyhlášení 
konkurzu na pozici ředitele/ky naší školy 

 Rada obce Příkazy vyhlásila výběrové řízení na obsazení 
pozice ředitele/ky základní a mateřské školy po zralé úvaze 
a všech 5 členů pro něj zvedlo ruku. Rada obce tak využila 
možnost, kterou má jako zřizovatel podle zákona jednou za 6 let.
 Na zasedání zastupitelstva, které proběhlo dne 26. dub- 
na 2018 na Hynkově bylo toto rozhodnutí Radě obce vyčítáno, 
neboť přítomní rodiče vyjadřovali s děním v naší škole 
všeobecnou spokojenost. Před 6 lety, dala podnět k vyhlášení 
výběrového řízení školská rada, které byla členkou také současná 
paní ředitelka. Tehdy nikdo proti rozhodnutí Rady neprotestoval.
 Další dezinformací, která se po obci rozšířila je tvrzení: 
„Když paní ředitelka vyhrála před 6 lety, tak proč by nemohla 
pokračovat nadále?“ Pravdou je, že před 6 lety se umístila na 
3. místě, ale většina členů tehdejší obecní rady nerespektovala 
výsledek výběrového řízení a jmenovala ji do této funkce. 
 Členové obecní rady vyhlášení výběrového řízení pečlivě 
zvažovali, neboť jim na dalším osudu školy velmi záleží. Každý, 
kdo někdy pracoval ve vedoucí pozici, dobře ví, jak složité je 
rozhodnout v situaci, kdy jsou názory na danou věc roztříštěné. 
K takové situaci bohužel dochází mnohdy, když chybí dostatek 
informací. Zůstává nezodpovězenou otázkou, zda by petice za 
zachování paní ředitelky ve funkci měla tolik podpisů, pokud 
by podpisující měli k dispozici informace, jež vedly obecní radu  
k tomuto kroku.
 Důvody pro vyhlášení výběrového řízení na pozici ředite- 
le/ky byly následující:
- opakované pozdní plnění zadaných úkolů, bez adekvátního 
výstupu
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po skončení soutěží. Děkujeme rodině Večeřových za přípravu 
dětského dne a všem dalším pořadatelům, kteří se podíleli na 
přípravě a realizaci celého odpoledne.

Za TJ Sokol Příkazy  Kateřina Hrubá

Májový koncert ke
Dni matek 4. května 2018 v Příkazích

 Májový koncert v Příkazích jsme uskutečnili tentokrát  
v pátek.
Přijeli k nám zazpívat hosté z Brušperka – Pěvecké sdružení 
Lašan, s nimiž jsme navázali pěvecké přátelství v loňském roce 
na pěveckém festivalu „Šternberk zpívá“.
 Koncert probíhal ve velkém sále Záloženského domu. 
Hanáckým slovem jej provázela Maruška Nováková. Nejprve 
zpívali naši hosté, potom náš pěvecký sbor s klavírním 
doprovodem některých písní Jiřího Kameníka; nakonec 
oba sbory společně i s neplánovaným přídavkem Youngova  
Alleluia. Při zpěvu takto početného tělesa šel mráz po zádech 
všem přítomným.

-MBM-

Dětský den

 V neděli 10. června uspořádal TJ Sokol Příkazy dětský 
den. Letošní téma bylo „V Bradavicích“, a tak se to u nás na 
hřišti hemžilo čaroději a čarodějkami. Téma na motivy Harryho 
Potera bylo vymyšlené už rok předem a chystání probíhalo 
několik měsíců a týdnů před pořádanou akcí. V týdnu před 
akcí se malovaly všechny kulisy a v neděli dopoledne se vše 
muselo umístit na hřiště tak, aby bylo na začátek hotovo. A znáte 
to, pořád je venku krásné počasí a v Příkazích nezaprší skoro 
nikdy, a tak to vypadalo ještě v neděli dopoledne. Hodinu před 
plánovaným začátkem se ale nebesa rozhodla bouřit a následně 
přišel i déšť. To ovšem neodradilo první návštěvníky, kteří přišli 
s úderem 14. hodiny, aby se zúčastnili soutěží. Celé odpoledne 
probíhalo na střídačku s deštěm a sluníčkem. I přes z části 
nevlídné počasí se akce zúčastnilo přes 120 dětí, což jsme snad 
při pohledu na oblohu ani nečekali. Děti při vstupu do soutěží 
dostaly jízdenku a musely projet „vlakem“, aby se dostaly do 
Bradavic. Po úspěšném absolvování soutěží, jako bylo třeba 
zapamatování si čarodějných předmětů, let na koštěti, výroba 
lektvaru či absolvování soutěže na Famfrpálu i se Zlatonkou, 
dostaly děti malou odměnu. Proběhlo i přetahování lanem, 
letos pouze dětí, kdy kluci porazili holky. Z důvodu špatného 
terénu bylo letos klání  Vrtov vs. Zábraň zrušeno. Během celého 
odpoledne jste si mohli zakoupit pečené makrely, maso a klobásy 
z udírny, párek v rohlíku, byla tu opět výborná italská zmrzlina a 
samozřejmě také něco k pití pro malé i velké. Malovalo se také 
na obličej a rodiče s dětmi na hřišti seděli ještě dlouhou dobu 

Tradiční výlet seniorů

 Ve středu 13.června 2018 uspořádal místní seniorklub pro 
své členy i ostatní zájemce tradiční celodenní výlet. Zájemců se 
našlo dost a velký autobus pro 50 pasažérů byl zcela zaplněn.
 Ráno jsme se probudili a přivítal nás slušný déšť, který 
naše zahrádky nutně potřebovaly, ale na den výletu nás trošku 
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 Mapování Hynkova

 Ve dnech od 9. 7. do 20. 7. 2018 proběhne poslední a důležitá 
fáze mapování Hynkova, kdy bude vyložena k veřejnému 
nahlédnutí nová katastrální mapa, tzv. obnovený katastrální 
operát Hynkova. V této době 14 dní budou každé pondělí a stře- 
du od 9.00 – 12.00 a od 13.30 – 16.30 hodin v kulturním domě 
na Hynkově pracovníci Katastrálního úřadu z Olomouce. Každý 
vlastník nemovitostí, tj. budov a pozemků v zastavěné části 
Hynkova se může podívat na výslednou mapu, zkontrolovat 
všechny údaje a průběh jeho vlastnických hranic pozemků  
v mapě. Kromě zastavěné části se to týká také vlastníků lesních 
pozemků.
 V případě nějakého nesouladu může každý vlastník podat 
námitku proti obsahu obnoveného katastrálního operátu, a to 
během jeho vyložení, a ve lhůtě do 15 dnů ode dne, kdy vyložení 
skončilo. V této době mohou vlastníci také ohlásit případnou 
změnu osobních údajů doloženou průkazem totožnosti. V úterý, 
čtvrtek a pátek bude od 10.00 do 12.00 hodin na kulturním domě 
držet službu Václav Konopka;  bude možné do nového operátu 
také nahlédnout. Současně bude možné se podívat i na webových 
stránkách Českého úřadu zeměměřického a katastrálního na 
adrese:
http://nahlizenidokn.cuzk.cz/VyberKatastrInfo.aspx

 Doporučuji všem, aby této možnosti využili a své hranice 
pozemků a budov řádně v mapě zkontrolovali. Po vyhlášení 
platnosti obnoveného katastrálního operátu, který bude vyhlášen 
dne 6. 8. 2018, se případná chyba těžko odstraňuje. 
 Chtěl bych upozornit, že takovou chybou není rozdíl ve 
výměře pozemků, který je nyní evidován na vašich listech 
vlastnictví. Tyto výměry pozemků pochází z dostupných metod 
měření zhruba před 200 lety. Nové výměry pozemků byly 
vypočteny počítačovou metodou z přímo zaměřených lomových 
bodů na vašem pozemku. S výměrou parcel vás také seznámí 
pracovníci Katastrálního úřadu. Zpřesněním výměry parcel 
nejsou dotčeny právní vztahy k pozemkům.
Jak vznikly a co jsou lomové body na vlastnické hranici vašeho 
pozemku?
 Lomové body jsou ty drobné červené tečky na rozích 
budov, plotech a zídkách, které jsme společně udělali barvou 
při zjišťování vlastnických hranic pozemků za účasti pracovníka 
Katastrálního úřadu Petra Helana. Petr Helan při tom vyhotovil 
podrobný měřický náčrt.
 Následně pak nastoupila geodetická firma Geotrop ze Zlína 
a tyto červené tečky (lomové body vlastnické hranice) zaměřila. 
Jejich pospojováním v mapě pak vznikla vaše parcela, které 
bylo přiděleno zpravidla nové parcelní číslo a byla vypočtena 
výměra.
 Vaše kontrola spočívá v porovnání těchto bodů v terénu s je- 
jich zobrazením v nové mapě.
 K tomu vám budou samozřejmě nápomocni ochotní 
pracovníci Katastrálního úřadu.
 Spojením nové katastrální mapy z již dokončené komplexní 
pozemkové úpravy a domapováním zastavěné části Hynkova  
a lesů přímým geodetickým zaměřením (přímo v terénu) vzniká 
kvalitní katastrální mapa, kterých není na našem území mnoho.
 Při pozemkové úpravě byly sceleny pozemky vlastníků  
a vyčleněny pozemky obce pod polními cestami, melioračními 
příkopy, biologickými rybníky a navrženou zelení.

zaskočil. Těsně před odjezdem však pršet přestalo a počasí pro 
naše cestování bylo nakonec příjemné.
 Cílem našeho výletu bylo město Frýdek-Místek. Nejprve 
jsme zamířili k výrobně medových zákusků a dortů Marlenka. 
Majitel této firmy pan Gevorg Avetisjan pochází z Arménie. 
Z politických důvodů odešel ze své rodné vlasti a rozhodl se 
žít se svojí rodinou v České republice. Počátky jeho působení 
u nás nebyly lehké. Neuměl naši řeč, měl minimum finančních 
prostředků, ale měl silnou vůli a chuť se prosadit a svoji rodinu 
zabezpečit. Vzpomněl si na starý recept své babičky a pro své 
přátele upekl medový dort. A tam začíná jeho příběh. Ve svém 
bytě na kuchyňském sporáku zpočátku začal tyto dorty vyrábět 
a nabízet je okolním cukrárnám a zájem o tuto pochoutku se 
projevil. To je tedy začátek.
 Současnost je doslova fascinující. Postupem času vybudoval 
velký výrobní závod a na zelené louce vznikla v roce 2009 nová 
výrobní hala s výrobní automatickou linkou o délce 80 metrů. 
Postup výroby od založení těsta, pečení, zdobení až po zabalení 
a uložení na přepravní palety se počítá na minuty. Ročně zde 
290 zaměstnanců vyrobí 7 milionů výrobků a roční obrat je půl 
miliardy korun. Když jsme toto viděli a slyšeli, tak jsme zírali  
s otevřenou pusou. 
 Před samotnou prohlídkou výroby jsme byli přivítáni  
a usazeni v luxusní podnikové návštěvnické kavárně. Průvodce 
pan Kožar nám promítl na velkoplošné obrazovce historii i sou- 
časnost Marlenky. Milé servírky nám donesly ochutnat vzorky 
všech jejich produktů a dobrou kávu. Kdo měl chuť, mohl si 
přiobjednat skleničku skvělého arménského koňaku. Na závěr 
si účastníci výletu mohli nakoupit tyto sladkosti v podnikové 
prodejně. A místa pro zavazadla v autobuse byla rázem zapl- 
něna.
 Druhým naším cílem v tomto městě byla Bazilika 
Navštívení Panny Marie. Tento chrám ze 17.století povýšil 
v roce 1999 papež Jan Pavel II. na basiliku minor - jedinou  
v Moravskoslezském kraji. O její historii i současnosti nám milá 
průvodkyně slečna Kristina Bučková řekla mnoho zajímavého. 
Musím zde poděkoval místnímu farnímu úřadu za vstřícnost,  
s jakou nás přivítal a tuto prohlídku zajistil.
 A potom již následoval oběd, který byl zajištěn v penzionu 
Hrad na okraji města. Usedli jsme v rytířském sále a chvilku 
trvalo, než si naše oči zvykly na přítmí. Temný sál osvětlovalo 
jen několik svící. Obsluha byla milá a rychlá. Miska polévky  
s masem a těstovinami byla tak hustá, že v ní stála lžíce. A druhý 
chod byl doslova vynikající a po kalorické bombě z Marlenky 
byl pro někoho problém vše sníst. A toto výborné a hojné menu 
bylo pouze za 110 Kč.
 Dále jsme se přesunuli do Hradce nad Moravicí. Prohlédli 
jsme si opravdu krásný zámek. I zde jsme měli vynikající 
průvodkyně. Tento zámek patří rozhodně mezi skvosty celého 
Moravskoslezského kraje.
 Při cestě zpět jsme udělali krátkou zastávku u přehradní 
nádrže Slezská Harta, která je jednou z největších vodních ploch 
v naší republice. Prošli jsme se po přehradní hrázi, pokochali se 
pohledem na vodní plochu a vyrazili zpět do Příkaz.
 Věřím, že se účastníkům zájezdu výlet líbil a pomalu budu  
s vedoucí klubu seniorů paní Davidovou přemýšlet, kam 
vyrazíme příští rok.

Jaromír Tomanec

www.prikazy.cz
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 Mapováním zastavěné části obce byly jednoznačně určeny 
vlastnické hranice.
Teď je potřeba pokračovat dál.
 Je dobrou zprávou, že Státní pozemkový úřad v Olomouci 
již zpracovává zadání na vyhotovení realizační projektové 
dokumentace a vyřízení stavebních povolení na téměř vše, co 
bylo v pozemkové úpravě navrženo. Termín dokončení je v po- 
lovině příštího roku.
Pak by měla být zahájena vlastní výstavba. 
 Závěrem mi dovolte, abych opravdu všem poděkoval za 
výbornou spolupráci!

Josef Škrabal

Zprávy z Rady

 Vážení čtenáři, ve sloupku VÍTE ŽE, Vás chceme 
informovat o zajímavých věcech projednávaných Radou obce, 
která se pravidelně schází každých čtrnáct dní. Vybrali jsme pro 
Vás ty nejzajímavější:

Rada obce schválila: 
l smlouvu o poskytnutí dotace s Olomouckým krajem ve výši 
35.000,- Kč na částečnou úhradu výdajů na vybavení jednotky 
SDH Příkazy, na pořízení čerpadla s příslušenstvím
l nabídku Pavla Skály ze Světlé Hory na opravu komunikací 
na Hynkově tryskovou technologií JetPatcher, rozsah bude 
upřesněn po dokončení větve A3 kanalizace 
l podání žádosti o dotaci na zakoupení automobilu pro 
zásahovou jednotku hasičů na Hynkově
l jmenování komise na veřejnou zakázku: Stavba III/03549 
Příkazy - průtah. Rekonstrukce, modernizace a výstavba 
chodníků
l smlouvu mezi obcí Příkazy a Ing. Vladimír Blaho  
z Olomouce na technický dozor pro stavbu kanalizace na 
Hynkově
l žádost Spolku rodičů při ZŠ v Nákle na pronájem velkého 
sálu Záloženského domu na den 22.2.2019 z důvodu pořádání 
školního plesu a žádost o snížení částky za pronájem, stejně jako 
spolky v obci 
l program oslav ke 100. výročí vzniku samostatné republiky. 
V sobotu 27. října 2018  proběhne dosazení chybějících stromů 
v památné lipové aleji za pomoci a účasti občanů a vysazení 
památné lípy na Hynkově. V neděli 28. října 2018 uctění 
památky a položení věnců u Památníku padlých u kaple sv. 
Cyrila a Metoděje a u Pomníku padlých na Hynkově 
l odpověď na Petici „za ZACHOVÁNÍ současného vedení 
ZŠ Příkazy“
l dodatek č. 1 ke smlouvě  mezi Obcí Příkazy a MODOS 
spol. s r.o., z Olomouce na akci  „Kanalizace Příkazy – Hynkov, 
stoka A3“. Stávající smluvní cena za provedené dílo bez DPH se 
navyšuje o částku ve výši 606.651,73 Kč bez DPH na základě 
prodloužení trasy opravy stoky A3 a na úhradu odsouhlasených 
víceprací. Celková cena vč. dodatku č.1 činí 1.221.191,69 Kč 
vč. DPH
l na základě doporučení výběrové komise se Rada obce 
usnesla nejmenovat ředitele Základní školy a Mateřské školy 
Příkazy, p.o. a vypsat nové výběrové řízení

Josef Škrabal

VÝBĚROVÉ  ŘÍZENÍ

 Obec Příkazy vyhlašuje výběrové řízení na obsazení 
pracovního místa: účetní 
Název organizace: Obec Příkazy, 783 33 Příkazy 125
Místo výkonu práce: Obecní úřad Příkazy, 783 33 Příkazy 125
Druh práce:   účetní, správce rozpočtu, zástupce pokladní
Platové zařazení: dle nařízení vlády č. 564/2006 Sb.,  
o odměňování zaměstnanců ve veřejné správě a službách,  
v platném znění
Pracovní úvazek: 1,  Termín nástupu: 1. 10. 2018 nebo dohodou, 
zkušební doba na 3 měsíce, pracovní doba na dobu neurčitou
Náplň práce: 
- vedení komplexního účetnictví účetní jednotky podle zák. 
o účetnictví, v platném znění a v návaznosti na rozpočtovou 
skladbu, účtování o závazcích a pohledávkách, příjmech  
a  výdajích, zpracování výsledku hospodaření včetně sestavení 
účetních výkazů, účetní závěrky a vedení příslušných účetních 
knih, účtování dotací a jiných vázaných prostředků
- vedení agendy DPH včetně zpracování daňových přiznání  
a kontrolního hlášení
- zpracování daňového přiznání právnických osob za obec 
Příkazy
- zaúčtování mezd 
- sestavení rozpočtu ve spolupráci s orgány obce, provádění 
rozpočtových opatření a sestavení závěrečného účtu obce, 
podávání hlášení o plnění rozpočtu Krajskému úřadu  
Olomouckého kraje a Ministerstvu financí
- zajištění bezhotovostních transakcí, práce s hotovostí při 
zástupu
- vedení evidence hmotného a nehmotného majetku obce, 
vyhotovení inventurních seznamů včetně komplexního 
zpracování inventarizace
- obsluha pracoviště Czech Point
- aktualizace směrnic obce z oblasti účetnictví
- vypracování ročních výkazů pro Český statistický úřad
- vedení evidence a zpracování výkazů o produkci odpadů
- vidimace a legalizace 
- ostatní administrativní práce dle potřeby
Odborné a osobní požadavky : 
- ukončené minimálně středoškolské vzdělání ekonomického 
směru
- znalost podvojného účetnictví, znalost rozpočtové skladby 
výhodou
- znalost účetní legislativy
- velmi dobrá znalost práce na PC
- organizační a komunikační schopnosti, bezúhonost, pečlivost 
a odpovědnost

K přihlášce nutno připojit tyto doklady:
- životopis s uvedením o dosavadních zaměstnáních a odborných 
znalostech 
- výpis z evidence Rejstříku trestů ne starší 3 měsíce
- kopii o nejvyšším dosaženém vzdělání
- telefonní kontakt

Lhůta, způsob a místo doručení přihlášek : 
- doručovací adresa: Obec Příkazy, 783 33  Příkazy 125 (nebo 
osobně do kanceláře OÚ)
- uzavřenou obálku označte heslem „Výběrové řízení – účetní“  
s poznámkou NEOTVÍRAT
- uzávěrka písemných přihlášek:   16. 7. 2018 do 17 hodin
- poskytnuté materiály obsahující osobní údaje budou po 
ukončení výběrového řízení uchazečům vráceny na jejich 
vyžádání

Příkazy dne 13.6.2018, Ing. Jaroslav Sívek, starosta obce 

www.prikazy.cz
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JARNÍ  KONCERT
V  BRUŠPERKU  13. 5. 2018

 Za krásného májového – až letního dne - se uskutečnil výjezd 
Smíšeného pěveckého sboru z Příkaz na Lašsko, tentokrát 
do Brušperka. Protože byla neděle, spojili jsme jej cestou  
s poznáváním míst, která mnozí z nás navštívili poprvé.
 Zastavili jsme se ve městě Příbor, kde jsme se prošli 
upraveným náměstím a ve  farním kostele Narození Panny Marie 
nás mile přivítal pan farář Mgr. P. Jindřich Švorčík.  Zazpívali 
jsme zde duchovní píseň Spirit of God, pak se nás ochotně ujala 
místní průvodkyně a seznámila nás se zdejším chrámem.
 Další nutnou zastávkou byly nedaleké Hukvaldy, rodiště 
Leoše Janáčka. Viděli jsme jeho rodný dům, dřevěnou sochu 
geniálního hudebního skladatele a prošli jsme se oborou  
k bronzové soše Lišky Bystroušky.
 Po chutném obědě v Rychalticích u Strakošů jsme brzy 
dojeli do Brušperka, kde nás očekávala paní Magda Frištenská; 
zavedla nás na náměstí v centru městské památkové zóny. Šatnu 
jsme měli v historickém Národním domě; rozezpívali jsme se  
a zbyl čas i na zhlédnutí zdejší galerie, expozice zdejšího rodáka 
Vojtěcha Martínka nebo na posezení u kávy.
 V 16 hodin začal Jarní koncert pod podloubím  náměstí, kde 
byla úžasná akustika. Obdobný program jako v Příkazích dobře 
slyšeli nejen diváci, kteří zcela zaplnili v podloubí připravené 
židle a stáli i v řadách za nimi, ale i mnozí další, již dali přednost 
slunnému místu na lavičkách nebo zídkách náměstí. 
 Dlouhotrvající potlesky svědčily o tom, že se písničky líbí.
 A nám se v Brušperku líbilo rovněž. Vřelé přijetí, vzorná 
péče o nás a společné zpívání po večeři…

Těžko jsme se loučili a doufáme v další spolupráci.
Božena Mikolajczyková

Oslavy Dne matek v Luběnicích

 V pátek 11. května jsme cestovali do Luběnic, kde jsme svým 
zpíváním přispěli při oslavě Dne matek. Před námi vystoupily 
se svým programem místní děti, které potom se svými rodiči  
i prarodiči sledovaly náš program – lze říci pozorně - přiměřeně 
věku.
 Dirigentka Mgr. Iveta Navrátilová připravila program stejný 
jako v Příkazích a opět jej vzorně připraveným průvodním 
slovem krásnou hanáčtinou uváděla Marie Nováková.
 Potěšilo nás, že jsme mohli slyšet a vidět mužské pěvecké 
uskupení Slavík ze Slatinic (někteří z nich se byli u nás podívat 
vloni na Adventním koncertě). Byli na pódiu milí a vtipní.
 Na vystoupeních tedy obohatíme zpěvem a radostí z pěkných 
písní i setkání nejen posluchače, ale i sebe.
Zpívali:
SOPRÁN:  ALT:
Marie Faksová  Anna Dragounová
Marie Freudlová  Ludmila Hřivnová
Miroslava Fišarová Jarmila Koblihová
Eliška Hegerová  Helena Listopadová
Emílie Mašková  Božena Mikolajczyková
Marie Nováková  Marie Morávková
Stanislava Škrabalová Milada Skácelová
Eva Zatloukalová  Žaneta Spurná
   Zdena Zbořilová
   Eva Zedková

Oznámení pro pacienty:

1. Dovolená v měsíci červenci 2.7.- 13.7.2018, zastupující 
lékařka MUDr. Romana Švecová,
kontakt: Spea, Nám.Nár. Hrdinů 2,
telefon: +420 585 224 527, mobil: +420 727 838 05.

2. Podle nařízení Evropského parlamentu a Rady (EU) 2016/679 
ze dne 27. dubna 2016 o ochraně fyzických osob v souvislosti se 
zpracováním osobních údajů a o volném pohybu těchto údajů a o 
zrušení směrnice 95/46/ES (obecné nařízení o ochraně osobních 
údajů) dáváme pacientům podepisovat souhlas se zpracováním 
osobních údajů.
 Bylo by vhodné, aby si každý pacient připravil i nějaké 
jednoduché heslo, které si zapamatuje a bude ho používat 
ve všech zdravotnických zařízeních. Bez tohoto hesla mu 
nebudou telefonicky poskytnuty
žádné informace o aktuálním zdravotním stavu, výsledcích 
laboratoře apod. 

3. Do ordinace jsme zakoupili nový přístroj. Jedná se o plně 
automatický defibrilátor, který je schopen u pacienta v bezvědomí 
rozpoznat závažnou, život ohrožující, arytmii - fibrilaci komor 
a automaticky vydá výboj na obnovení srdečního rytmu. Je to 
významný pomocník při resuscitaci pacienta v bezvědomí. 

4. V dalším měsíci hodláme zakoupit přístroj na monitoraci 
spánkového rytmu a vyloučit velmi závažný, zdraví ohrožující, 
syndrom spánkové apnoe.

MUDr. Andrea Adamcová

TENOR:  BAS:
Vladislav Bodlák  Zdeněk Freudl
Radek Chodílek  Jaromír Tomanec
Jiří Kašlík  František Utíkal
Josef Zapletal  Jiří Vinkler

Vážení obyvatelé Příkaz a Hynkova,

 zveme Vás jako každoročně k návštěvě Hanáckého skanzenu 
a také na všechny mimořádné akce, které letos ve skanzenu 
během běžných prohlídek připravujeme. Ty letošní, které ještě 
plánujeme, uvádím níže.
 Součástí většiny uvedených akcí bývá občerstvení  
v naší hospůdce.

Sledujte také, prosím, naše webové stránky 
www.skanzen-prikazy.cz 
i naši nástěnku na uliční fasádě skanzenu.

 Také bych Vám rád oznámil, že již na letošní sezónu 
připravujeme permanentní vstupenku (tzv. permanentku), 
na kterou můžete navštěvovat skanzen celoročně. Netýká se 
ovšem výše zmíněných mimořádných akcí, vstup na vernisáže 
však zpravidla bývá zdarma. Uvažujeme o ceně celoroční 
permanentky 200,- Kč, na zbytek letošního roku pak 150,- 
korun.

S přáním krásných dnů
Za Hanácký skanzen Ing. Vilém Švec

www.prikazy.cz
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 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017
TJ Sokol Hynkov 25 877      122 590 
Hasičská zbrojnice 2 017  14 880   15 138  37 686
Kanalizace 27 120  12 142   122 962 284 160 5 762
Byty Hynkov 59 5 660  328 096  271 201  745 144 9 166
KD Hynkov 1 700 395 333 130 591 47 590 100 561 363 669  102 245
Chodníky     5 000 22 600  1 350
Příspěvky TJ Sokol 20 000       
Vodovod 2 347   262 387    
Kaple  66 450 37 968     
Silnice  306 968 35 100 141 948 46 100  92 783 5 635
Ukazatel rychlosti  53 529      
Odvodňovací kanál H/3   95 998     
Veřejné prostranství   31 200 3 452    14 989
Veřejné osvětlení   20 452     2 416
Zastávka - potisk    18 004    
Hřiště dětské      81 235 25 000 
Hřiště Hynkov        38 616
Kompostéry        273 702
Digitalizace Hynkov        80 828
Pozemky        1 404 109
Celkem - Kč 84 721 822 280 706 427 473 381 422 862 605 604 1 269 677 1 976 504

 Na jednání zastupitelů, které se konalo dne 26. 04. 2018  
v KD na Hynkově, bylo současnému vedení obce vyčítáno, že 
se do této části obce vůbec neinvestuje. Pro ty co mají krátkou 
paměť proto otiskujeme tabulku, kde jsou uvedeny všechny 

větší investice. Letos se investovalo do opravy části kanalizace, 
kdy celkové náklady dosáhly částky 1 221 191,- Kč.
 V dalších letech se bude s touto investicí pokračovat, neboť 
do poloviny roku 2021 musí být hotovo.

Investice v části Hynkov v letech 2010 až 2017

KDY AKCE
  2.6. koncert Gwyn Ashton a hosté
  5.6. vernisáž výstavy tradičních řemesel příkazských rodiny Vlkových
15.6. koncert Pentagramček
16.6. hudební festival (14-22 hod.) uctění kultu Pivního Boha
22.6. kino Stodola
11.7. vernisáž výstavy spontánní umělkyně z Thajska a Ivy Foltárové
28.7. ruční sklizeň obilí
10.8. kino Stodola
11.8. ruční výmlat obilí
  8.9. kurs knihvazačství
  8.9. vernisáž příkazských rodáků fotografů Zlámalových, zazpívá a uvede Jiří Suchý z divadla SEMAFOR
  9.9. kurs knihvazačství
28.9. koncert Blue Apple (Pop - jazz)
29.9. kurs řezbářství
30.9. kurs řezbářství
  6.10. kurs hrnčířství
  7.10. kurs hrnčířství
13.10. kurs košíkářství
14.10. kurs košíkářství
20.10. kurs šperkařství
  3.11. kurs košíkářství
  4.11. kurs košíkářství
15.12. Vánoce ve skanzenu

www.prikazy.cz
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Dobří a obětaví lidé ještě nevymřeli

 Přesně to mne napadlo, když jsem v neděli 8. června na 
dětském dni popíjel pivo a uždiboval pečenou makrelu - tak 
dobrou jsem už dlouho nejedl - zatímco mí vrstevníci Jirka  
a Petr ve třicetistupňovém vedru pro nás návštěvníky ve výhni 
rozžhaveného dřevěného uhlí pekli tuto výbornou příkazskou 
pochoutku. A vedle nich další, trochu mladší Petr, ale také 
už důchodce, obsluhoval udírnu. Ale byli tam s nimi i mladší 
obětavci, jejichž jména však nemůžu uvést, protože nemám podle 
už platného debilního zákona o ochraně osobních údajů jejich 
písemný souhlas. Připadal jsem si zahanbeně a napadlo mne, 
že bych občas mohl také přiložit ruku k dílu. Takovou oslavu 
dětského dne v Příkazích nepamatuji, tolik atrakcí na celém 
hřišti i za ním u našeho veletoku Cholinky. Napočítal jsem 16 
různých atrakcí, všechno na motivy povídání z dnes populárního 
Harryho Pottera. Téměř všechny děti i účinkující byli v černých 
hábitech čarodějnic a čarodějů, byla tam i výpravčí, u které 
vše začínalo. V čarodějnických kostýmech se skrývaly známé 
tváře obětavých mladších i starších žen. Obdivuji je, jak se za 
takového vedra pro to, aby udělaly radost našim dětem, do této 
akce zapojily. Celou akci zorganizoval příkazský Sokol a námět 
a režie už byl v rukách rodiny z č.p. 25, kde byla zapojena celá 
rodina od babičky, dědečka, mladých padesátníků až po vnučky. 
I když během odpoledne párkrát sprchlo, celá akce se vydařila  
a trvala až do pozdního večera.
 To při stavění a kácení máje příkazským hasičům počasí 
přálo. Už ráno jsem viděl, jak mladí obětavci hasičským autem 
převáželi z restaurace U rybníčku na náves naproti Repre 
udírnu. Postavili stánky s občerstvením a posezením pro hosty, 
aby mohli shlédnout vystoupení dětí základní a mateřské 
školy. Na každé akci hrála k poslechu živá hudba. Stavění a 
kácení májky prováděla skupina již velmi zkušených hasičů 
pod vedením Michala Š., nejzodpovědnější činnosti zajišťoval 
Mirek H. Odvedli dobrou práci. Májka obstála i ve vichřici, při 
které v Sečích popadalo několik stromů. Ve stáncích obsluhovali 
vedle už zkušených i mladí hasiči. Řekl bych takový hasičský 
dorost. Však také místní organizace dbá na jeho výchovu. Vidím 
to každý týden, když cvičí za mou zahradou s hadicemi nový 
hasičský potěr pod vedením paní J.M. Kromě několika piv jsem 
ochutnal i dobroty z udírny a pro čínskou studentku, která je  
v Brně na ročním anglickém kurzu a která byla právě u nás na 
návštěvě, jsem koupil výborné hanácké tvarohové koláče. Moc 
jí chutnaly. Možná bude po návratu ve 24. poschodí v centru 
Pekingu své rodině vyprávět o české tradici stavění a kácení 
májky.

 No, a když jsme u té obětavosti, nemohu opomenout ani 
letošní hynkovské ostatky. Tam se zapojila prakticky celá 
obec, akci zorganizoval místní Sokol Hynkov. Na videu jsem 
zachytil ranní řazení masek, tolik jsem jich tam nikdy předtím 
neviděl, nachystaná občerstvení před domy i vyhrávání 
nákelské dechovky s harmonikářem Karlíkem Z. Před půlnocí 
jsem odskočil z plesu příkazských hasičů natočit na Hynkově 
pochovávání basy. K mému údivu tam byla velká skupina 
Příkazáků, jejich jména tu nemohu uvést, abych nevyvodil jejich 
dehonestaci příkazskými hasiči, když nebyli na jejich plese. Ale 
ono skloubit všechny kulturní akce v obou částech obce, aby se 
nepřekrývaly, je velice obtížné. Hlavní protagonisté ostatkového 
večera farář Luděk Z., kostelník Standa H. a ministrant Luboš 
K. jako obvykle nezklamali. Ve svých žalmech prosili starostu o 
dokončení kanalizace i víc financí pro místní spolky. Dojímavě 
působily plačky lezoucí po kolenou v průvodu za basou. Samé 
hezké ženské. Mezi nimi jsem poznal podnikatelku i vrchní 
sestru z fakultní nemocnice. Chce to určitě i kus odvahy  
a překonání bolesti z odřených a otlačených kolen. Já za tím 
však vidím obětavost ve snaze pobavit spoluobčany a udělat jim 
radost.
 Při jedné květnové víkendové cyklistické projížďce jsem 
na hynkovském hřišti, narazil na okrskovou soutěž hasičů. 
Bylo tam několik družstev z okolních obcí, nechyběli příkazští 
a hynkovští. Asi to vyhráli hasiči z Horky a hynkovští byli 
rychlejší než příkazští. Neříkám to proto, abych si u nich šplhl, 
když mně a mé partnerce nechali výborné makrely pečené 
pod dozorem zkušeného matadora M. Kláska. Ten má údajně 
na přípravu zvláštní recepturu. Na poslední nedělní tiskovce, 
která byla věnována kulinářské tematice - a ne, jak si někteří 
myslí, že se bavíme jen o babách - tvrdil jeden, že výjimečnost 
Kláskových ryb spočívá v tom, že je na noc nakládá do kopřiv. 
Musím se ho na to zeptat a případně to i odzkoušet.
 Popsal jsem jen pár příkladů z dění v naší obci, abychom 
si uvědomili, že mezi námi žijí obětaví lidé, kteří se zápalem 
a nezištně vytvářejí to, čemu se říká společenský život. Ať už 
jsou to trenéři našich mladých fotbalistů, vedoucí vychovávající 
mladé hasiče, organizátoři a pořadatelé různých akcí, ale i naši 
pěvci ne norimberští, ale příkazští. Všichni přispívají k dobrému 
jménu naší obce. Patří jim za tuto nezištnou a obětavou práci 
poděkovat.

Váš Standa Kovář

Kulturní akce v Příkazích a Hynkově

ČERVENEC  
  5. 7. (čt) Hody – mše v kapli sv. Cyrila a Metoděje 
  7. 7. (so) ROSKAFEST  - SDH Příkazy 
21. 7. (so) RYBNÍČEKFEST
21. 7. (so) Střelby  MS  na  „Safari“
28. 7. (so) Fotbal - turnaj starých pánů - Sokol Příkazy
 
SRPEN 
  4. 8. (so) REUNION - Rybníček
17.-19. 8.(pá-ne) Festival: Konopí je lék 

www.prikazy.cz
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Kdybych věděl, co mne čeká, 
tak jsem tam nechodil

 stejně tak, jak se prozíravě omluvilo z dubnového 
zastupitelstva na Hynkově hned pět zastupitelů. Takovou 
neúčast z jejich strany nepamatuji, asi věděli, co se tam bude 
dít. Když jsem si přečetl program schůze, řekl jsem si, že to 
nemůže trvat dlouho a já pak po schůzi promítnu hynkovským 
spoluobčanům, co jsem natočil při letošních ostatcích. Ranní 
řazení průvodu masek, zachytil jsem tam všechny, i půlnoční 
pochovávání basy, na které jsem si odskočil z plesu příkazských 
hasičů. Kameru a kabely k připojení na televizor jsem měl  
v autě. Už jednou jsem tam v hospodě Pod sépkó promítal 
záběry z předposledních ostatků. Vyrazil jsem autem na poslední 
chvíli a u hynkovské kapličky jsem viděl srocení mladých žen, 
jedna hezčí než druhá, myslel jsem, že je to nějaké kulturní nebo 
sportovní těleso s několika mladými muži, možná trenéry. Jaké 
bylo mé překvapení, když celá skupina těchto mladých lidí se 
za mnou vhrnula do sálu kulturního domu, kde mělo probíhat 
zasedání obecního zastupitelstva. Až později mi někdo řekl, 
že jsou to maminky dětí naší základní školy, některé se svými 
manžely. Bylo jich asi dvacet. Vždy, když vidím mladé lidi, kteří 
vychovávají děti, dojme mne to až k slzám. Vážím si jich, že  
i v této uspěchané době se  s rodičovskými strastmi i radostmi 
vypořádávají. Vím, co to obnáší, sám jsem tři děti vychoval. 
Tito rodiče přišli požádat zastupitelstvo, aby zrušilo vypsaný 
konkurz na místo ředitele naší základní školy, protože oni jsou 
se stávající ředitelkou spokojeni.
 Starosta a místostarosta měli schůzi dobře připravenou, 
zprávy ze zasedání rady obce i další body podle programu. 
Zdálo se, že schůze brzy skončí. Pak ale vystoupila hynkovská 
zastupitelka s dotazem na starostu, kdy bude hotová kanalizace, 
že rok 1921 je konečný termín pro vyřešení problému  
s odpadními vodami. V Příkazích je to už vyřešeno tlakovou 
kanalizací do čističky, kterou obec vlastní spolu s Náklem. 
Pro Hynkov je odsouhlasen odvod odpadních vod kanalizací 
do strouhy protékající okrajem obce, které se říká Koňár, do 
dvou vyhnívajících rybníků za obcí směrem ke Skrbeni. Tuto 
technologii, kterou navrhl náš už zesnulý spoluobčan, bylo 
shlédnout několik zastupitelů v několika obcích, kde už tato 
technologie řadu let funguje. Z jejich vyprávění vím, že někde 
to řešili i jako zelenou oázu, kam chodí na vycházky i maminky 
s kočárky. Starosta na dotaz odpověděl, že termín dokončení 
bude dodržen, že nemá cenu letos rozkopávat hlavní ulici, když 
v příštím roce se bude dělat nový povrch vozovky. V současné 
době se dělají přípojky k domům, kde dosud kanalizace nebyla, 
ale ty musí být napojeny do septiků. Ke každé přípojce musí být 
zpracována projektová dokumentace. Nato následovalo několik 
kategorických připomínek, že se to všechno vleče a že to mělo 
být hotové už dávno. Ono by to šlo všechno rychleji, kdyby 
nebyla taková byrokracie. V posledním čísle našich novin jsem 
psal, že projekt na můj dům v roce 1864 měl jeden list, zatímco 
na moji přípojku k tlakové kanalizaci měl projekt několik stran  
a zaplatil jsem za něj 1700 Kč. To projekty na hynkovské 
přípojky hradí obec. Ono se to těžko vysvětluje, a tak dostanete 
po uších, i když za to nemůžete. Ale pak si vzal slovo mladý 
muž, který se posadil za mne. V rukou třímal nějaké papíry, 
později jsem zjistil, že je to několik čísel našich obecních novin. 
Oslovoval starostu a místostarostu křestními jmény, mával 
výtisky našich novin a říkal, že pořád v nich čte, co se vybudovalo  
v Příkazích, naposledy nějaké nové dětské hřiště a na Hynkově 

pořád nic, dokonce už to stávající hynkovské dětské hřiště není 
v pořádku a obec to neřeší. Řekl, že si bude stěžovat na starostu 
a místostarostu na krajském úřadě a ti s nimi už zacvičí. A řekne 
jim i to, že před třiceti lety podal na obec písemnou stížnost, na 
kterou mu nikdo neodpověděl, pak se zarazil a dodal, že současní 
zastupitelé tam ještě nebyli, ale ta jeho stížnost na obci musí 
být a že žádá odpověď, protože kontinuita musí být. Napadlo 
mne, že tento ambiciózní diskutér se staví do role jakéhosi 
lídra bojujícího za práva hynkovských občanů a bude po vzoru 
Katalánska požadovat odtržení Hynkova od Příkaz. Zvolení 
hynkovští lídři seděli schlíple za předsednickým stolem a báli se 
samozvanému lídrovi oponovat, aby nebyli označeni v hospodě 
za zrádce a kdoví, jesli by pak některý z nich nenašel ráno cihlu 
za rozbitým oknem svého domu. Chápal jsem je. Já bych na 
jejich místě také nedělal hrdinu. Nejstarší hynkovský zastupitel 
se snažil starostovi pomoci, když mu položil otázku, které akce 
budou probíhat na Hynkově ještě v letošním roce. Ale moc mu 
nepomohl, protože další připomínky místních nenasvědčovaly, že 
diskutující si něco nechají vysvětlit. Až nakonec nic nepřinášející 
diskuzi přerušila známá moudrá hynkovská diskutérka, jejíž 
jméno po schválení toho debilního zákona o ochraně osobních 
údajů nemohu uvést, když prohlásila: „Nechme těch zbytečných 
řečí a bavme se o skutečných problémech, jako například, jak 
mohl někdo tak zaneřádit odpadky Koňar. Ať to uklidí ten, kdo to 
udělal.“ ale pak smířlivě dodala: „On to stejně neodklidí, tak na 
to vyčištění udělejme brigádu“. A za mnou sedící hlavní diskutér 
schůze vykřikl: „Ať brigádu udělají důchodci, stejně nemají co 
dělat.“ Bylo mi starosty a místostarosty velice líto, pes by od 
nich kůrku nevzal, to si zato, co dosud v obci udělali, nezaslouží. 
A stejně tak jich bylo líto i mladým rodičům, kteří přišli bojovat 
za paní ředitelku naší školy. Seděli zaraženě, až je sám starosta 
musel vyzvat, aby se vyjádřili, kvůli čemu přišli. Začali smírně, 
vznesli požadavek, aby zastupitelstvo zrušilo to výběrové řízení 
na místo ředitele, že oni jsou se stávající ředitelkou spokojeni. 
Starosta tvrdil, že několik rodičů spokojeno nebylo, dokonce 
vyjádřili svoji nespokojenost i v místních novinách a převedli 
své děti na jiné školy. Pod tímto tlakem musel výběrové řízení 
vyhlásit. Maminky kontrovaly, že udělaly anketu, podle které je 
víc jak osmdesát procent s ředitelkou spokojeno. Zděsil jsem se 
však příspěvku jedné maminky, že v případě výměny ředitelky 
převedou i ony své děti na jiné školy a starosta ať si s novou 
ředitelkou hraje ve škole na schovávanou. To už není legrace, 
bylo by škoda, kdyby příkazská škola pro malý počet žáků 
skončila a s ní i všichni zaměstnanci, učitelky, vychovatelky  
a ostatní personál. Věřím, že k tomu nedojde, že zvítězí zdravý 
rozum. Za tím vším vidím osobní animositu některých rodičů 
vůči učitelům a ředitelce. Vždy se najdou nějací nespokojenci, 
neboť platí staré, že není člověk ten, který by se zavděčil lidem 
všem. A to platí jak o učitelích tak zastupitelích. A na závěr 
říkám, že jsem rád, že jsem takové problémy, jako mají nyní 
náš starosta s místostarostou, nemusel nikdy v životě řešit. Při 
mém naturelu bych skončil s infarktem, v blázinci nebo ve 
vězení. To v případě, kdybych se neovládl. Musíte pochopit, že 
v takové atmosféře jsem se neodvážil své video z posledních 
hynkovských ostatků promítat. Tak snad někdy příště.

Váš Standa Kovář 
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NS PANTLA, z.s., v I. pololetí roku 2018

 Dá se říci, že prázdniny jsou již za dveřmi a tak  jen si 
připomeneme, co se nám podařilo v tomto pololetí zrealizovat.

20. 01. 2018 = 25. Hanácký bál - Olomouc = Hanácký bál 
oslavil čtvrtstoletí. Tradičně první velká folklórní akce v regionu 
Olomouce. Spolupořadateli HB pro tento rok byli = Cholinka z 
Choliny, Týnečáci z Velkého Týnce a náš soubor. Pro letošek 
se nezapojila Mladá Haná z Velké Bystřice, která se rozhodla 
pořadatelství opustit měsíc před konáním akce. Letošní bál byl 
opět pod vedením našeho vedoucího Petr Ošťádala. Ples se 
celkově vydařil. Dokonce i našemu souboru se podařilo udělat 
vlastní vystoupení, do kterého jsme zapojili diváky, které jsme 
naučili Cófavou. Letos na hlavním sále návštěvníky hudebně 
provázela při tanci dechová hudba Moravská veselka a hudební 
skupiny SYRINX. V atriu se hudebně báječně prezentovala 
Hanácká mozeka Litovel. 

30. 04. 2018 = 19. Slet čarodějnic - Mezice = Na základě 
dlouholeté spolupráce opět s SDH Mezice. Celkem bylo 
zaevidováno 42 čarodějnic, tak díky nepříznivému počasí 
jsme nepřekročili náš dosavadní rekord (129). Prostě počasí 
poručit nelze. Tak třeba příště to bude lepší. Kostýmovaní plnili 
„Čarodějnický x-boj“, dále probíhá vyhodnocení masek a volba 
titulů MISS za maximálního přístupu Hlavní čarodějnice a její 
asistentky - Žanety Spurné. 
 A i když nám počasí nepřálo, akce byla přímo kouzelná.  
A jak letošní slet vlastně dopadl? Zde předkládáme výsledky:

Přehled cen za hodnocení dotazníků:
nejzajímavější jméno  Karel Pávek
čarodějnický skutek  Kamila Haninová
nejzajímavější sídlo  Natálie Hlaváčová
Přehled cen za hodnocení kostýmů:
vlasy   Kamila Haninová
nos    Tereza Harazimová
obličej   Veronika Tisoňová
oděv   Tobiáš Kuchař
náhrdelník  ---
obuv   Lenka Halouzková
barevnost   Karel Pávek
pohádkovost  Valentýnka Hřivnová
    Thea Hrabčíková
koště   Gabriela Polívková
zvířátko   Natálka Kubová
    Gabriela Polívková
chůze   Viktorie Lišková
čaroděj muž  Hugo Liška
    Šimon Bohunovský
záhadnost   Lucie Jurečková
    Jiří Neoral
extravagantnost  Lenka Mádrová
    Kristýna Hřivnová
nevšední doplněk  Lenka Mádrová
    Tereza Pastorková
Přehled cen za „Čarodějnické klání“:
Hod koštětem do dáli: Michaela Hřivnová
    Michaela Jurečková
    Kamila Jurečková
Skok přes koště:  nekonal se
Tanec s koštětem:  Alena Steignerová
    Tobiáš Kuchař
    Lenka Mádrová

Slalom:   Daniel Fišara
    Šimon Bohunovský
    Adéla Mádrová
Tanec kolem ohně:  nekonal se

Cena hlavní čarodějnice: Lenka Halouzková
    Jiří Neoral

Absolutní vítězové 19. Sletu čarodějnic v Mezicích

Titul MISS Sympatie 2018: Gabriela Polívková
Titul Malá čarodějnice 2018: Tereza Pastorková – podle diváků
    Veronika Tisoňová
Titul MISS 2018:  Lenka Mádrová – podle diváků
    Michaela Hřivnová
    Kristýna Hřivnová

Tak a teď se už jen těšit na ročník 20-tý.

 Všechny ceny byly osobně předány a tak závěrem velké 
poděkování těm, kteří nás v této akci podpořili. Velké poděkování 
patří i Cukrářské výrobě Mezice - Tomáš Bukva - dorty prostě 
k čarodějnicím patří. Poděkování patří i těm co nám přispěli  
v rámci dobrovolného vstupného, které je příspěvkem pro 
činnost spolku. Velké poděkování patří i Mezickým hasičům, 
ostatně zvládnout občerstvení pro návštěvníky v počasí, které 
bylo přímo čarodějnické, je víc než náročné.
   MOC DĚKUJEME! 

 Nu a co se nám ještě podařilo? Díky dotačnímu titulu 
Olomouckého kraje pokračujeme v pořizování nových krojových 
součásti. 

A co plánujeme?
 Rádi bychom rozšířili naši členskou základnu, a tak bude-li 
zájem, bude v Nákle otevřena dětská skupina pro děti ve věku 
5-10 let. Zájemci mohou již nyní zasílat dotazy, či předběžnou 
registraci na kontaktní e-mail:
petr-ol@seznam.cz,
heslo „Přípravka“.
Bohužel loni nikdo zájem neprojevil. 

 Aktuální informace naleznete na našich internetových 
stránkách www.pantla.cz.

Mgr. Petr Ošťádal
Předseda spolku NS Pantla, z.s.
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